
PROBLEMSKA KONFERENCA V ŽITU — TEMELJ NOVE USMERITVE

KALI SAMOUPRAVLJANJA
NE POŽENEJO ČEZ NOČ

Tozdi Žita krepill administratlvne službe

V Živilskem kombinatu Žito Ljubljana je bila sredi januarja pro-
blemska konferenca, na kateri so se zbrali odgovorni komunisti te-
meljnih organizacij Zita in predstavniki občin, kjer so Žitovi tozdi, ter
predstavniki naše občine. Razloge, ki so privedli do te konference, je
že analizirala posebna delovna skupina naše OK SZDL. Vodila jo je
Marina Juvančič, v njej pa so sodelovali: Igor Kadunc, Denis Žust, Li-
dija Livek in Ivan Polak. Raziogi, ki so privedli do tega, so stari in se-
gajo daleč nazaj!

Bistvena nesoglasja v Žitu se
pojavljajo iz večjih razlogov. Na
ravni delovne organizacije se
niso mogli zediniti, katera inve-
sticija bo prednostna in kateri
tozd v teh dejavnostih — mlinar-
stvu, pekarstvu in konditorstvu
— bo posodobil proizvodnjo ali
gradil. Za tri tozde posebnega
pomena (Tehnično obrati, Bla-
govni promet in Razvoj —• inže-
niring) niso ustrezno urejena
merila financiranja oziroma pri-
dobivanja sredstev. Delovna
skupnost skupnih služb po mne-
nju tozaov ne nudi kvalitetnih in

hitrih storitev in je strokovno
oslabljena. Posamezni tozdi so
zaradi cenejših tovrstnih storitev
začeli ustanavljati samostojne
strokovne službe, prišlo je do
podvajanja storitev in sporov o
financiranju DSSS. Družbeno-
politične organizacije, OO ZK,
sindikat in konferenca sindikata
niso mogle bistveno vplivati na
poslovno pplitiko, ki je potekala
predvsem »na direktorski

ravni«, ker so kovali tudi vse
najpomembnejše odločitve. De-
legati in predstavniki tozdov so
zastopali največkrat mnenje po-
slovodnih struktur in niso bili
odprto povezani z delavci.

Tozd Triglav — Gorenjka se
bojuje za socialno varnost delav-
cev v tovarni čokolade Gorenjki,
ker ne sme graditi nove tovarne
in uvažati surovin za redno proi-
zvodnjo. Tozd Tehnični obrati
išče delo zunaj Zita, ker po vsej
Sloveniji razkropljeni tozdi iz-
javljajo, da najdejo cenejše sto-
ritve drugod, tozd pa je bil usta-
novljen kot skupni servis za vse
Žito. K temu lahko dodamo še
zapiranje informacij v okvire
tozdov in nedosledno izvajanje
sklepov organov samoupravlja-
nja.

Neuspeli referendum o te-
meljnih samoupravnih aktih in
problem poslovanja zunanjetr-
govinskega sektorja nerešenih
problemov postavlja piko na i.

Vse to je bil v Zitu pnsotno v
preteklosti in s tem se je spo-
padla tudi problemska konfe-
renca z novim vodstvom delovne
organizacije na čelu. Gradivo, ki
je bilo napisano pred problem-
sko konferenco, pa je to vse še
dopolnilo in zastavila temeljna
izhodišča. Najbolj tehten in do-

rečen zasnutek akcijskcga pro-
grama je po razpravah, ki so se
jih udeležili vsi predstavniki OO
ZK posameznih Žitovih tozdov
in nekaterih občin, v katerih so,
posredoval sedanji glavni direk-
tor ŽK Žito Marko Sok.

V razpravi so s svojimi teht-
nimi predlogi in usmeritvami so-
delovali predstavniki moščanske
občine Gabrijela Jelen, Jožc
Leskovšek, Andrija Vlahovič in
MK ZKS Ljubljana, Jože Bučar.

Temeljna izhodišča in akcijski
program bodo v ŽK Žito izdelali
na osnovi gradiva in razprav s te
problemske konference.
Osnovne organizacije ZK, sindi-
kat, mladina. individualni DOSIO-
vodni organi in vsi delavci Živil-
skega kdhtbinata Zito pa bodo

zastavili vse sile, da bi poenotili
vrsto razpršenih in sredobežnih
(emeljnih problemov, hotenj in
gospodarskih pristopov posa-
meznih tozdov,da bi delovno or-
ganizacijo Žito kot celoto okre-
pili tako znotraj temelinih orga-
nizacij kot navzven. Sele nalo
bodo iskali načine, da se pove-
žejo v širše združenje živilsko-
predelovalne industrije Slovenije
v Juguslaviji. ic


